
 

 

 

 
JUHATUSE KOOSOLEKU 

PROTOKOLL 
 
 

Tallinnas, 11. detsembril 2024 
Algus:  15:00 
Lõpp:  17:10 
 
Osalesid juhatuse liikmed vastavalt registreerimislehele, juures viibisid isikud vastavalt registreerimislehele. 
 
 

1. Eestimaa Spordiliidu Liit Jõud tegevuse tutvustus  
 

Eestimaa Spordiliidu Jõud juhatuse liige Helir-Valdor Seeder ja peasekretär Tarmo Volt tutvustasid spordiliidu 
tegevust (peamised tegevused on omavalituste suve- ja talimängud) ning maakondlike spordiliitude ja kohalike 
omavalitsuste osalemist selles. Mõned HOL liikmed peavad vajalikuks otsustada, kas HOL poolt toetada Eestimaa 
Spordiliitu Jõud. Kultuuriministeerium on rahastamist muutnud ning annab 2024. aastast otse raha maakondlikele 
spordiliitudele. Käesolevaks aastaks on olemas koostöölepingud 13 maakonna spordiliiduga. Käesoleval aastal anti 
ESJ-le Harjumaalt raha ESJ mängudel osalevate omavalitsuste poolt Harjumaa Spordiliidu kaudu. ESJ soovib 
sõlmida maakondlike spordiliitudega lepingud, et saada täiendavat rahastamist 2025. aastaks, Harjumaa Spordiliidult 
või Harjumaa omavalitsustelt soovitakse saada 8939 eurot.  
Otsustati: 
1.1 Pidada vajalikuks tõstatada HOL 2025. aasta eelarve koostamise käigus Eestimaa Spordiliidu Jõud 

rahastamistaotlus ning kaaluda võimalust rahastamiseks muuhulgas ka Harjumaa Spordiliidu toetuse 
sihtotstarbelise osa kaudu. 

 
 

2. KOP 2024 sügisvooru toetustaotluste rahuldamine ja rahuldamata jätmine 
 

Maret Välja andis ülevaate KOP 2024. aasta sügisvooru toetustaotlustest ning Harjumaa taotluste hindamiskomisjoni  
tööst ja ettepanekutest. Andrus Umboja taandas end toetustaotluste mitterahuldamise otsuse arutelust ja 
hääletamisest ning tema asemel kirjutab HOL juhatuse 11.12.2024 otsusele nr 32 alla juhatuse liige Madis Sarik. 
 Otsustati: 
2.1 Võtta vastu HOL juhatuse 11.12.2024 otsus nr 31 „Kohaliku omaalgatuse programmi 2024. aasta sügisvooru 

taotluste rahuldamine“. 
2.2 Võtta vastu HOL juhatuse 11.12.2024 otsus nr 32 „Kohaliku omaalgatuse programmi 2024. aasta sügisvooru 

taotluste rahuldamata jätmine“. 
 
 

3. Haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu muutmine 
 
Maria Mägar andis ülevaate vajadusest muuta HOL haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu.  
Otsustati: 
3.1 Võtta vastu HOL juhatuse 11.12.2024 otsus nr 33 „Haridus- ja kulutuurikomisjoni koosseisu muutmine“. 

 
 

4. Arengukomisjoni koosseisu muutmine 
 
Tiina Beldsinsky andis ülevaate vajadusest muuta HOL arengukomisjoni koosseisu.  
Otsustati: 
4.1 Võtta vastu HOL juhatuse 11.12.2024 otsus nr 34 „Arengukomisjoni koosseisu muutmine“. 

 
 



2 
 

5. Regionaalarengu meetmete 2025. aasta Harju maakonna täpsustatud toetusmahtude kinnitamine 
 

Andre Sepp ja Tiina Beldsinsky selgitasid vajadust täpsustada regionaalarengu meetmete Harju maakonna 
toetusmeetmete 2025. aastaks planeeritud summasid ja sellest tulenevalt tühistada 13.11.2024 otsustatud 
toetusmahtude jaotus. Toimus arutelu. 
Otsustati: 
5.1 Võtta vastu HOL juhatuse 11.12.2024 otsus nr 35 „Regionaalarengu meetmete 2025. aasta Harju maakonna 

toetusmahtude kinnitamine“. 
 

6. Ülevaade HOL 2025. aasta eelarve koostamisest , tulude ja kulude jaotus, ettevalmistus volikogule 
esitamiseks 

 
Andre Sepp ja Ene Millert andsid ülevaate HOL 2025. aasta eelarve projekti koostamisest, s.h. tulude ja kulude 
jaotusest ning ettevalmistustest eelarveprojekti volikogule esitamiseks. Personalikulude tõus tuleneb tähtajaliste 
töölepingutega projektitöötajate lisandumisest. Järgnevatel aastatel tuleb kaaluda liikmemaksu suurendamist. 
Kokkuhoiukohtade leidmisel eelistada sisutegevusi tunnustusüritustele. 
Otsustati: 
6.1 Võtta 2025. aasta eelarve koostamise käik teadmiseks ning jätkata eelarve koostamise käigus teemade 

arutamist 2025. aasta jaanuaris. 
 

7. Tallinna ringraudtee eriplaneeringu lõpetamise ettepanekule seiskoha edastamine 
 
Andre Sepp ja Kristjan Kenapea andsid ülevaate Regionaal- ja Põllumajandusministeeriumi esitatud vabariigi 
valitsuse korralduse eelnõust lõpetada Tallinna ringraudtee riigi eriplaneering ja sellele tagasiside ja HOL 
seisukohtade ettevalmistamisest. 
Otsustati: 
7.1 Kiita heaks Vabariigi Valitsuse korralduse eelnõule esitatava HOL seisukoha projekt. 
7.2 Teha ettepanek külmutada Tallinna ringraudtee riigi eriplaneeringu menetlemine üheks aastaks, mitte aga 

lõpetada. 
 

8. Lisatasude maksmine HOL büroos 
 
Andre Sepp andis ülevaate HOL büroos lisatasude maksmisest. Seejärel lahkus Andre Sepp lahkus talle lisatasu 
maksmise küsimuse arutelu ja otsustuse tegemise ajaks ruumist. Tegevdirektori sõnade kohaselt makstakse büroo 
töötajatele detsembris lisatasu 700 eurot. Juhatus pidas kohaseks ja proportsionaalseks maksta HOL tegevdirektorile 
heade töötulemuste eest ühekordset lisatasu brutosummas 900 eurot.  
Otsustati: 
8.1 Võtta vastu HOL juhatuse 11.12.2024 otsus nr 36 „Lisatasu maksmine“. 
8.2 Nõustuda, et lisatasude maksmisel tulevad vahendid HOL eelarve kulurealt „Personalikulud“ ja 

„Administreerimiskulud“. 
 

9. Informatiivsed ja kohapeal algatatud teemad 
 
9.1 KVAT komisjoni moodustamine koos Ida-Viru maakonnaga (Tiina Beldsinsky ülevaade). 
9.2 Liikuvusuuringu rahataotlus KRAVS meetmest (Tiina Beldsinsky ülevaade). 
9.3 Harjumaa haridusjuhtide arenguprogrammi käivitamine jaanuarist 2025 (Maria Mägari ülevaade). 
9.4 Harjumaa alusharidusjuhtide seminar jaanuaris 2025 (Ruth Jürisalu ülevaade). 
9.5 Haridusvaldkonna raha vähendamise ühispöördumisest (Maria Mägari ülevaade). 
9.6 Uue töötaja, väliskoostöö nõuniku Terje Schmidti tutvustamine. 
 
 
 
/ digitaalselt allkirjastatud /    / digitaalselt allkirjastatud / 
 
Andrus Umboja     Külliki Aero 
HOL esimees     Protokollija 


